



إبراهيم القاسمي  
Ibrahim Al Qasimi

#### Strategic Planning

Ibrahim leads the education and media outreach programme at MBRSC, as well as working with universities and high schools to develop space research initiatives such as the high school CanSat and the Nayif-1 CubeSat mission developed in collaboration with the American University of Sharjah.

Ibrahim started his career at EIAST, joining the Space Program Department as the first non-engineer. He worked as a representative of international affairs and was in charge of managing EIAST's international agreements and collaborations. Ibrahim then moved to the Project Management Office where he was assigned as project manager of the high school satellite initiative, CanSat.

In 2014, Ibrahim was assigned as the Head of Strategic Research at EIAST.

Ibrahim graduated from the United Arab Emirates University with a Bachelors in Finance in 2010.

#### مسؤول التخطيط الاستراتيجي

يقود إبراهيم برنامج التعليم والتواصل والإعلام في مركز محمد بن راشد للفضاء، كما يعمل مع الجامعات والمدارس لتطوير المبادرات البحثية في مجال الفضاء مثل برنامج كان سات للمدارس ومشروع نايف 1 المصمم بالتعاون مع الجامعة الأمريكية في الشارقة.

بدأ إبراهيم عمله في مؤسسة الإمارات للعلوم والتقنية المتقدمة بانضمامه لإدارة برنامج الفضاء كأول موظف من خلفية غير هندسية. عمل كممثل للعلاقات الدولية ومسؤول عن إدارة الاتفاقيات الدولية والشراكات الاستراتيجية. وانتقل بعدها إلى مكتب إدارة المشاريع ليتم تعيينه مديراً لمشروع مبادرات الأقمار الصناعية لطلاب المدارس الثانوية "كان سات".

عين إبراهيم عام 2014 مديراً لقسم البحوث الاستراتيجية في المؤسسة.

إبراهيم حاصل على شهادة البكالوريوس في العلوم المالية والمصرفية من جامعة الإمارات عام 2010.